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SESTI SUSRET GEODETSKIH STRUCNJAKA DALMACIJE

Geodetski stručnjaci Dalmacije i ove su godine održali tradiciju - imali su
svoj godišnji susret, šesti po redu. Sastali su se 16. i 17. ožujka u prelijepom gradu
Makarskoj pod Biokovom. Svoj prvi susret ove vrste imali su 1979. u Splitu, drugi
1981. u Šibeniku, treći 1982. u Dubrovniku, četvrti 1983. u Zadru i peti prošle godine
u Supetru na Braču. U novom, krasnom hotelu »Meteor«, smještenom na najljepšem
dijelu plaže, 178 geodetskih stručnjaka i članova njihovih obitelji provelo je, pod
veoma povoljnim financijskim uvjetima, nezaboravna dva dana u radosti i veselju.

Hotel »Meteor« je A-kategornik, otvoren cijele godine, dopadljive arhitekture
u kojoj se isprepliću kamen, staklo i drvo, s toplim i prozračnim interijerima, s bal
konima koji gledaju na morski žal i na plavo more. Kao stvoren je za ovakve susrete.
Unatoč nepovoljnim vremenskim prilikama susret je u svemu izvanredno uspio. Po
nekima je kiša, koja je s prekidima padala oba dana, čak pridonijela tom uspjehu,
jer je primorala sudionike susreta da budu zajedno, na okupu u hotelskim prostori
ma više nego inače, što i jest svrha ovakvog okupljanja.

Za vrijeme susreta, u subotu je /16. ožujka/ u konferencijskoj sali hotela održana
redovna godišnja konferencija Geodetskog društva Zajednice općina Split s boga
tim dnevnim redom.

Delegati pomnjivo slušaju izvještaj o radu Društva u proteklom jednogodišnjem
periodu
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Kao gosti, konferenciji su prisustvovali i pozdravili delegate drugovi Nedjeljko
Hrstić, predsjednik Skupštine općine Makarska, magistar Zdravko Kapović, tajnik
Saveza društava geodeta SR Hrvatske i delegacija Geodetskog društva Sumadije
i Pomoravlja (sa sjedištem u Kragujevcu) koju je predvodio diplomirani inženjer
Ljubiša Milenković.

Telegrame su uputili i zaželjeli plodan rad prijatelji iz Zagreba dr Petar Simu
nović i diplomirani inženjer Vjekoslav Hlad.

Konferenciju je vodilo radno predsjedništvo (Vlado Iličić iz Makarske, Katica
Turčinov iz Zadra, Senko Skeva iz Splita, Smiljan Tolj iz Dubrovnika i Tomislav
Jonjić iz Supetra na Braću).

Konferenciju je otvorio i veoma zanimljivo, uvodno izlagao dosadašnji predsje
davajući Društva diplomirani inženjer Senko Skeva.

Nakon pozdravnih govora gostiju, uzajamno su izmijenjeni pokloni. Zatim je
tajnik Društva, diplomirani inženjer Ivan Stojak izvijestio o bogatom i plodnom
jednogodišnjem radu. Blagajnica Ankica Zuljić izvijestila je o financijskom stanju
i poslovanju, a inženjer Franjo Cesarec je izvještajem Odbora samoupravne društve
ne kontrole potvrdio ispravnost i zakonitost tog poslovanja.

O izvještajima se vodila zanimljiva, živa i plodna diskusija. Brojni su diskutanti
dopunili i mnogim primjerima ilustrirali izvještaje. Istaknuto je veliko angažiranje
Predsjedništva Društva na rješavanju mnogih problema u geodetskoj službi. Elabo
ratom je pomoglo splitskom Zavodu za katastar i geodetske poslove u rješavanju
krize u koju je u posljednje vrijeme zapao, održalo je dvije tematske sjednice u
proširenom sastavu - prvu 8. lipnja 1984. u Korčuli, drugu 8. veljače 1985. u Ma
karskoj i tako pružilo pomoć »na licu mjesta« u rješavanju njihovih specifičnih
problema. Na ovim se tematskim sjednicama raspravljalo o unapređenju rada i or
ganizacionom osposobljavanju općinskih katastarskih službi. Sjednicama su prisu
stvovali i ključni rukovodeći ljudi skupština općine, društvenopolitičkih organizacija
i privrede. Rezultati takvog djelovanja nisu izostali. Praksa je pokazala da je takav
način rada koristan i efikasan, jer se u rješavanje geodetskih problema u općinama
uključuju važni činioci od kojih često ovise rješenja. Nakon tematskih sjednica i oni
drukčije gledaju na stvar, odnosno na geodetske probleme u svojoj općini.

Opširno se raspravljalo o društvenim prostorijama u Splitu i nakani da se za
mjenom dođe do boljih i funkcionalnijih prostorija na čemu se intenzivno radi. Bilo
je govora i o plodnoj aktivnosti na Petom susretu geodetskh stručnjaka SR Hrvatske
29. i 30. rujna 1984. u Varaždinskim toplicama. Referat o geodetskom školstvu u Dal
maciji imao je diplomirani inženjer Petar Nikolć, do] referat o katastru podnio di
plomirani inženjer Senko Skeva.

U raspravi o informativnoj i izdavačkoj djelatnosti, insistiralo se na planiranju
i nastavljanju rada na rukopisu PRILOZI ZA PUBLIKACIJU 100 GODINA U DAL
MACIJI 1883-1983. koju je u povodu 100. obljetnice katastra u Dalmaciji pripremila
grupa autora - geodetskih stručnjaka. Publikacija je kao radni materijal umnožena
i u Hidrografskom institutu JRM ukoričena u 60 primjeraka koji su podijeljeni na
Petom susretu geodetskih stručnjaka Dalmacije 24-25. ožujka 1984. u Supetru na
Braču, Planira se u narednom periodu dorađivanje i tiskanje ove publikacije.

Pokrenula su se i neka druga pitanja, veoma važna i dugoročna. Primjerice,
utvrdilo se da je novim katastarskim planovima pokriveno samo 40/o, a listovima Os
novne državne karte 1 :5 000 oko 450/o površine Dalmacije. Jedan je diskutant izrazio
zabrinutost zbog tih podataka i rekao da to »pokazuje gdje se nalazimo među razvije
nima, kad je znano da razvijena zemlja mora biti pokrivena planovima i kartama
sa 1000/o i imati ažurne podatke o prostoru«. Rečeno je da su o tom stanju informirani
najodgovorniji ljudi u Zajednici općina Split koji su obećali da će se poduzeti koraci
u tom pravcu.

Raspravljalo se i o problemu školovanja geodetskih kadrova, o putrebarna za tim
kadrom, o školovanju geometara u srednjoj školi u Splitu i doškolovanju geometara
na studiju za stjecanje više stručne spreme uz rad, što ga je otvorio Geodetski fa
kultet iz Zagreba u Splitu.
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Na konferenciji je usvojen program rada za naredni jednogodišnji period, demo
kratski su izabrani delegati koji će sudjelovati na godišnjoj konferenciji Saveza dru
štava geodeta SR Hrvatske i delegacija za godišnju konferenciju Zajednice društava
inženjera i tehničara Split.

Za novog je predsjedavajućeg Društva izabran poznati zadarski aktivist, diplo
mirani inženjer Ivan Petric.

Konferencija je završena lijepom gestom pažnje prema inženjeru Franji Cesarcu
iz Splita. Za njegovu dugogodišnju izuzetnu aktivnost u Predsjedništvu i u Društvu,
a u povodu njegova odlaska u mirovinu, Društvo mu je na dar poklonilo novi sta
rinski lovački džepni sat s poklopcem i lančićem - dar skroman, ali prikladan.
Obradovao mu se i iznenadio, jer se sve držalo u tajnosti do uručenja.

Mr Stipan Pleić uručuje sat inženjeru Frani Cesarcu

Za vrijeme susreta bila su upriličena i sportska natjecanja. Poznata trgovačka
kuća »Mladost« iz Zagreba, filijala u Splitu, priredila je u hotelu bogatu izložbu geo
detskih instrumenata i prbora što je, također, uveličala ovaj susret.

U subotu uvečer, po običaju, bila je zajednička svečana večera i ples, svirka
i pjesma do zore. U toku zabave podijeljena su priznanja i pokali pobjednicima u
sportskim disciplinama. Sve u svemu, kako reče diplomirani inženjer Senko Skeva,
»bilo nam je tako da bolje nije moglo bitie,

F. Raceti11


